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TISK č. 8A 
(Komise B) 

ZPRÁVA O ŠKOLÁCH EVANGELICKÉ AKADEMIE 
 

Motto: 
a) „Musíme vycházet vstříc svobodě tak, aby pochopila, že přijetím Boží výzvy získá.“  

– O. Mádr 

b) „Je to příležitost, kdy můžeme jako církev veřejnosti nabídnout něco, o co teď právě 

mnoho lidí velice stojí, a tak se jim zavděčit a hlavně přiblížit. Doufám, že vznikne kvalitní 

škola, která zaplní určitou mezeru a udrží se i potom, až tento boom opadne (velká 

poptávka po všeobecném vzdělání, především v Brně a v Praze). Že vznikne škola, která 

obohatí společnost a taky církev; snad bude dalším místem, kde církev vykračuje ven a 

nabízí lidem svoje hodnoty.  Tím pomáhá pozitivně formovat společnost a současně 

každou takovou službou zase ona sama roste. Snad se to s Boží pomocí podaří.“ 

– Ruth Konvalinková, ředitelka Filipky – ZŠ a budoucího prvního evangelického gymnázia 

EGY 

c) „Autorita je nejspíš k tomu, aby druhým umožňovala být autory toho, co smysluplně 

dělají.“ – senior chrudimského seniorátu Jakub Keller 

 

 

Rok 2023 na Bratrské škole v Praze (Praha 7 – Holešovice) 
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Souhrnná zpráva: 

▪ Za rok se situace v našich osmi školách zase posunula a v mnohém jde o další rozvoj 

dobrým a smysluplným směrem. Nicméně stále se především učitelé, kaplani a vedení škol 

potýkají s důsledky dlouhé izolace mladistvých při pandemii a také se vzrůstající nejistotou 

mladých lidí umocněnou tragickým děním na FF UK. Generace „sněhových vloček“ vyžaduje 

velkou empatii, podporu a potřebuje mnohé „zastánce“. Potřebnost kaplanů, ať už jsou 

součástí podpůrných týmů na našich školách nebo pomáhají v jiných rolích, je stále enormní. 

Školní kaplani ovšem musí umět pracovat týmově a sdílet své poslání v souladu s pravidly 

fungování našich škol a jejich řízení, což není pro každého snadné. 

 

Rok 2023 na Střední zdravotnické škole Náchod – Evangelické akademii 

▪ Stále trvá velký zájem o naše školy, dle standardizovaných dat z MŠMT je např. 

zájemců o obor pedagogického lycea na EA Praha trojnásobně více, než můžeme přijmout, 

přesto, že provozní podmínky v hlavní budově nejsou utěšené. Mnozí příchozí zjišťují 

provozní stav budov, např. při Dni otevřených dveří a podivují se, že tak vyhlášená škola sídlí 
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v tak tristních podmínkách (situace především v Praze na Spořilově). Někteří vlastníci budov 

v Praze i v Brně neplní dobře svou roli řádného hospodáře, a to přes ukotvené a z naší strany 

řádně plněné nájemní vztahy. Bohužel proces přípravy stavby nové budovy v Praze 

Holešovicích naráží stále na nové překážky, budovy v Brně v majetku obce jsou před 

rekonstrukcí.  

▪ Jsme nesmírně vděčni především br. faráři Ondřeji Mackovi a staršovstvu FS ČCE 

v Brně I a oběma ředitelkám, že se podařilo vyjednat nové podmínky nájmu již dvou našich 

škol na půdě FS Brno I., v plánu je rekonstrukce v budově, kde sídlí EA VOŠ a bude 

od školního roku 2025/26 sídlit gymnázium EGY. Projektové práce ve spolupráci s vedením 

FS jsou v počátcích a věříme, že rekonstrukce za významné podpory investice 

Jihomoravského kraje bude úspěšná. Sudická škola hledá další prostory k rozšíření své 

kapacity ve spolupráci s vedením obce a projektanty, kteří se podíleli na rekonstrukci hlavní 

školní budovy.  

 

Rok 2023 na Evangelické akademii – VOŠ sociální práce a SOŠ (Praha 4) 

▪ Potřeba skromnějších očekávání vzhledem ke vzrůstajícím nárokům na státní 

rozpočet staví i naše školy, dobře vedené a hospodářsky stabilní, před nové výzvy. Všechny 

prostředky získané od zřizovatele jsou náležitě a funkčně využity. Školy jsou vybavené i díky 

darům z církve a díky darům zahraničních dárců inovativními pomůckami (3D), 

konzervatoristé získali nové hudební nástroje. V Brně se rada ŠPO rozhodla o zavedení 

poplatku za vzdělávání – tzv. školného, školné bude také součástí Smlouvy o vzdělávání na 

gymnáziu EGY. 

▪ Také nejistota mnoha dospělých, únava z válečného konfliktu, který u nás „je a není“, 

se prolíná do komunikace s mnoha žáky, studenty a jejich rodiči. Vyžaduje od vedení škol – 

ředitelek a ředitelů větší potřebu podpory týmů, větší obezřetnost před vyhořením.  Mnozí 

rodiče rozumí komunitnímu duchu našich škol a chtějí se na něm sami podílet, ovšem jsou i 
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tací, pro něž je jakýkoliv společný zájem obtížně představitelný a prosazují velmi rázně pouze 

svůj vlastní zájem. Jsme vděční, že jsme na všech našich osmi školách schopni nadále plnit 

výchovné a vzdělávací úkoly při všech těchto turbulencích na velmi vysoké úrovni. 

 

Rok 2023 na Filipce – Škole příběhem – církevní základní škole (Brno – Židenice) 

▪ Kapacita škol – Bratrské školy, Sudické školy, Konzervatoře EA, EA VOŠ i EA SOŠ 

v Praze a Filipky je naplněná. Jejímu zvýšení brání právě provozní důvody – nedostatek místa 

k výuce. Mnohé aktivity vedení škol jsou zaměřeny právě tímto směrem – hledání nových 

prostor k výuce, vyjednávání nájemních smluv, stěhování aj. vedle pravidelných a 

očekávaných procesů k zajištění pravidelné výuky. Také obě naše zdravotnické školy 

(brněnská již pod vedením nové paní ředitelky) jsou žádané, především nemocnice mají 

enormní zájem o absolventky a absolventy oboru Praktická sestra a Ošetřovatel, dobře 

obsazené jsou i rekvalifikační kurzy – sanitář a masér (v Náchodě), EA VOŠ nabízí veřejnosti, 

zvláště sociálním pracovníkům, kvalitní doplňkové kurzy, které navštěvují rádi i bývalí 

absolventi. EA Praha pokračuje ve svých kurzech odborné přípravy asistentů pedagoga 

v tzv. hybridní podobě – online i prezenční.  

▪  Naše školy by mohly otevřít „své dveře“ mnoha dalším žákům a studentům, kdyby 

nám to stávající provozní podmínky umožňovaly. Pokud jsme tedy odpovídaly spolu s paní 

ředitelkou Ruth K. redaktorovi Českého rozhlasu Brno na jeho otázku ohledně zájmu o naše 

studijní obory, pak je velký a neklesá, spíše naopak. Je třeba poděkovat vedení škol za dobře 

vedené kampaně, a především za péči o dobré jméno škol, které šíří každý rok další a další 

absolventi.  

▪ V únoru se na našich SOŠ konaly poprvé elektronické přijímací zkoušky DIPSy s tím, že 

na EA Praha se celkem hlásí v 1. kole 133 žáků, na SZŠ EA v Náchodě 210 žáků a na SZŠ EA 

v Brně 242 žáků a na výběrové Konzervatoři EA s talentovými zkouškami bylo podáno 56 
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přihlášek. Do prvního ročníku nového gymnázia EGY se přihlásilo v 1. kole celkem 20 žáků, 

což považujeme vzhledem k rozjezdu nové školy za velký úspěch. 

▪  Pokud započítáme plánovanou kapacitu 112 studentek a studentů ve čtyřletém EGY 

a započteme plány na zvýšení kapacity v ostatních školách, které jsme zatím nemohli, právě 

z provozních důvodů realizovat, blížíme se číslu 1 500! žáků a studentů. To je téměř 

dvojnásobek počtu před sedmi lety, kdy jsem přebírala agendu po své předchůdkyni.  Zvyšuje 

se také počet pedagogů a dalších nepedagogických pracovníků – např. asistentů – v našich 

školách a blížíme se počtu 300 zaměstnanců ve všech našich školách.  

 

Rok 2023 na Konzervatoři Evangelické akademie (Olomouc) 

▪ Pokračování ve vysoké kvalitě poskytované inkluze na našich základních školách bude 

velmi záviset na další politice MŠMT především v otázce tzv. parametrizace asistentů 

pedagoga, tzn. přidělení počtu mzdových prostředků na tuto agendu nejen vzhledem k počtu 

tříd, ale především vzhledem k počtu podporovaných žáků. 

▪ Pro dvě velká společenství – EA Praha a SZŠ EA v Brně hledáme další připravené a 

motivované školní kaplany či kaplanky. Po očekávané a plánované změně u jedné ze dvou 

škol, na kterých ještě v tomto školním roce bude působit, odchází Marta Židková ze SZŠ EA 

v Brně a řešíme i náhlý odchod Karla Müllera z EA SOŠ. Ostatní kaplani – Aleš Wrana a Radim 

Žárský (vedle své kazatelské práce působící na EA v Náchodě) ve svém poslání a povolání 

pokračují a přejeme jim v jejich bohulibé činnosti hojné Boží požehnání. 
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Rok 2023 v Církevní mateřské a základní škole Sudice 

▪ Synodní rada se rozhodla po šestiletém období vypsat standardní dvoukolové 

výběrové řízení na funkci ředitele EA Praha a rozhodla o jmenování těchto ředitelek a 

ředitelů na další funkční období: Davida Hanuše, Ruth Konvalinkové, Renáty Michálkové 

a Pavla Zatloukala. 

 

Rok 2023 v Evangelické akademii, vyšší odborné škole sociálně právní (Brno) 
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Výroční zprávy za uplynulý školní rok:  
1. Církevní mateřská škola a základní škola Sudice  

2. Bratrská škola – církevní základní škola 

3. Filipka – Škola příběhem – církevní základní škola 

4. Evangelická akademie – VOŠ a SOŠ 

5. Střední zdravotnická škola Náchod – Evangelické akademie 

6. Střední zdravotnická škola Evangelické akademie v Brně 

7. Konzervatoř Evangelické akademie 

8. Evangelická akademie, vyšší odborná škola sociálně právní  

 

Rok 2023 na Střední zdravotnické škole Evangelické akademie v Brně 

  

https://www.sudickaskola.cz/_files/ugd/5455de_ee239ef89d0348f4babeffbcfd0747e4.pdf
https://www.bratrska.cz/cs/dokumenty-ke-stazeni
https://cloud-7.edupage.org/cloud/Vyrocni_zprava_22_23.pdf?z%3Ay1q1%2F3bR7vCaFA2xx8%2BdnC0GYcIPMFFDJdSeZQ1%2FN32QSR0wV80QwWhVvAfatd0E
https://eapraha.cz/wp-content/uploads/2023/11/VZ_EA-Praha_2022-23-1.pdf
https://www.zdravkanachod.cz/skola/dokumenty/vyrocni-zpravy
https://zdravka.eabrno.cz/wp-content/uploads/2024/02/vz2023.pdf
https://www.konzervatorolomouc-kea.cz/cobukijofa/uploads/2023/12/Vyrocni-zprava-2022_23_fin.pdf
https://vos.eabrno.cz/wp-content/uploads/2023/11/V%C3%BDro%C4%8Dn%C3%AD-zpr%C3%A1va-2022-2023.pdf
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Hospodaření škol a jejich kapacity dle posledního uzavřeného období: 

Hospodaření škol za rok 2021 Náklady 2022   Výnosy 2022   Počet žáků/studentů  
k 30. 9. 2023  
(denní + individuální) 

Počet pedagogů 
a dalších zaměstnanců 
(interní + externí) 

Bratrská škola 19 485 000 19 771 000 172+48  29 

ZŠ Filipka  17 050 000  17 180 000 123 43 

EA Praha VOŠSP+SOŠ 15 843 000 16 066 000 205 29 

SZŠ EA Náchod 26 303 000  26 353 000 278 39 

SZŠ EA Brno 21 713 000 21 591 000 197 35 

KEA 37 661 000 38 114 000 122 82 

CMŠ+ZŠ Sudice 1 075 000 1 075 000 15+11 5+2 

EA VOŠ Brno 9 472 000 9 762 000 89 8+19 

Celkem   1 260 291 

Internát   24  

Filipka – EGY   112/4 ročníky  
 

Finanční podpora ze zdrojů zřizovatele v letech 2022, 2023: 

Celocírkevní sbírka pro EA 

r. 2022 – výtěžek sbírky:  549 983 Kč 

              – rozděleno školám EA: 395 000 Kč 

r. 2023 – výtěžek sbírky:  616 858 Kč 

              – rozděleno školám EA: 360 000 Kč 
 

Diakonické a rozvojové projekty pro školy EA  

r. 2023 (celková částka):  720 600 Kč 

r. 2024 (celková částka):  541 900 Kč 

 

Dary od zahraničních partnerů církve  

V letech 2022–2023 obdržely ZŠ a MŠ v Sudicích, VOŠSP v Brně 
a SZŠ EA v Brně, a to v souhrnné výši 2,6 mil. Kč. 

V rámci pomoci ukrajinským uprchlíkům byly v roce 2022 
poskytnuty příspěvky školám EA v souhrnné výši 284 000 Kč 
(SZŠ EA v Brně, Konzervatoř EA v Olomouci a Bratrská škola v Praze). 
 

Náklady zřizovatele 
 Administrace EA Školní kaplani 

r. 2022: 744 000 Kč 1 101 000 Kč 

r. 2023: 805 000 Kč 1 454 000 Kč 
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